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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2024-04-15 1 () 

Plats och tid Kommunhuset, kommunsyrelsens sammanträdesrum, klockan 08.30 – 15.15 
Vissa personuppgifter kan vara raderade p g a gällande lag 

   
Beslutande Catarina Pettersson (S), ordf ej § 76, 78  
 Jenny Hödefors (S), ej 76  
 Kjell Ivemyr (S)  
 Reijo Tarkka (V)   
 Sigurd Synnergård (L)   
 Peter Ristikartano (MP) ej § 92  
 Hans Strandlund (M)   
 Stieg Andersson (M)  
 Mikael Ovesson (KD)   
 Erik Mark (SD)  
 Sigrid Moser Nyman (SD)  
 Ingvor Regnemer (S) § 76, 78  

 Rolf Korsbäck (S) § 76  

 Eleonor Zeidlitz (MP) § 92  
 Ersättarna: Ingvor Regnemer (S) ej § 76, 78, Rolf Korsbäck (S) ej § 76, Rolf 

Hahre (S), Kenth Erngren (V), Eleonor Zeidlitz (MP) ej 92, Torsten Ramberg 

(SD),Carolyn Karlsson (SD),  sekreterare Carina Iwemyr, kommunchef Åsa 

Öberg Thorstenson ej § 96, övriga se § 69  
Närvarorätt Kommunstyrelsen beslutar att medge närvarorätt för samtliga närvarande.  
  
Utses att justera Sigurd Synnergård (L)  Sigrid Moser Nyman (SD) 
 

Justering Kommunhuset den 18 april 2024 klockan 11.00 

  

Underskrifter  Paragrafer 69 - 
 Sekreterare ……………………………………………………………………… 

  Carina Iwemyr  
  

 Ordförande ………………………………………………………………………………………………………...................... 

  Catarina Pettersson (S) ej § 76, 78  Hans Strandlund (M) § 76  Jenny Hödefors (S) § 78 
  

 
 

   
 Justerande …………………………………………………………………………………………… 

 Sigurd Synnergård (L)                Sigrid Moser Nyman (SD) 

 

ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ och §§ Kommunstyrelsen § 69 - 98  
  

Sammanträdesdatum 2024-04-15 
  

Anslaget uppsättes 2024-04-18 Anslaget nedtages 2024-05-10 

  
Förvaringsplats för protokollet Nämndkansliet 
  

Underskrift ………………………………………………………. 

Carina Iwemyr 
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KS § 69 

 

Föredragning/besvarande på frågor inför beslut 

 
§ 73, 74 – Förvaltningschef Anders Almroth, gata/parkchef Elvira Jansson   

§ 75, 92 - Ekonomichef Nicklas Erngren 

§ 77 – Förvaltningschef Ulrika Hansson  

§ 78 – Samhällsbyggnadschef Oscar Bogren 

§ 79-80 – Samhällsbyggnadschef Oscar Bogren och markförvaltare Henrik Ersgård  

§ 81 - Samhällsbyggnadschef Oscar Bogren och exploateringsingenjör John Pedersen  

§ 82- – Strateg Jenny Freed bitr förvaltningschef Ulrika Jonsson  

§ 83 - Kommunstrateg Magnus Gustafsson bitr förvaltningschef Ulrika Jonsson  

§ 90 - Förvaltningschef Anders Almroth 
§ 91 – Ekonomichef Nicklas Erngren, ekonomistrateg Magnus Uhlin och Sven-Olof 

Juvas 

§ 92 – Ekonomichef Nicklas Erngren 

 

 

 

 

Sammanträdet ajourneras klockan 12.00 -14.00 

 

Sammanträdet återupptas.  
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KS § 70 

 

Information från förvaltningen m fl    Dnr 82/23 

 

Kommunchefen informerar om pågående löneöversyn. Visions medelemmar 

får löneökning i nivå med märket om 3,3 i löneöversynen 2024.  

 

Kommunal och Vårdförbundet har varslat om strejk. Hallstahammar påverkas 

inte av varslet i deta läge. 
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KS § 71 

 

Information från Region Västmanlands beredningar, strategiska bered-

ningar och samverkansgrupper m m    Dnr 147/24 

 

Hans Strandlud (M) informerar om kommande sammanträde med strategiska 

regional beredningen 
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KS § 72 

 

Information från övriga samverkansorgan    Dnr 147/24 

 

Catarina Pettersson (S) informerar från ägarmöten med Fibra, Mälarenergi 

Vatten och Mälarenergi Elnät.  

 

Kenth Erngren (V) informerar från stämma med Kommuninvest. 
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KS § 73 

 

Starttillstånd för investeringsprojektet ''Trafiksäkerhet hållbart resande''  

Dnr 168/24    

 

Tekniska nämnden har den 28 februari 2024 § 21 beslutat att hemställa till 

kommunstyrelsen om starttillstånd för investeringsprojektet ’’Trafiksäkerhet 

hållbart resande’’ om 1,5 miljoner kronor och om budgetkompensation för 

investeringens nettokostnadsökning om 94 763 kronor per år. 

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 31 januari 2024 bland annat att 

arbetet med investeringsprojektet för trafiksäkerhet hållbart resande påbörjades 

redan under början av 2023 då nämnden beslutade att senast 1 mars 2023 

skicka in en ansökan om statlig medfinansiering för trafiksäkerhetsåtgärder till 

år 2024. Förvaltningen har fått beviljad medfinansiering på 50 % inför 2024 på 

följande projekt, vilket även är de projekt som kommer att genomföras inom 

ramen för investeringsprojektet: 

 

• Fartdämpande åtgärd vid Tunalundsvägen samt att trottoaren på 

Nibblegatan breddas för att skapa en tryggare väg till skolan 

• Anläggning av en trygg avlämningsplats för bilburna föräldrar vid 

Lindboskolan, längs med Torsvägen,  

• Fartdämpande övergångsställe utmed Parkgatan  

• En avslutande del av flytten av busshållplatsen från Brånstaleden till 

Norra Västeråsvägen är att flytta de cykelställ som fortfarande står kvar 

vid busshållplatsens gamla placering till busshållplatsen på den norra 

sidan av Norra Västeråsvägen. 

Investeringsprojektet ’’Trafiksäkerhet hållbart resande’’ kommer att bekosta 

dessa åtgärder då de alla syftar till att höja trafiksäkerheten i kommunen. Då 

förvaltningen har fått beviljad statlig medfinansiering om 50% för ovan 

nämnda projekt vilket i praktiken betyder att förvaltningen har möjlighet att 

göra trafiksäkerhetshöjande åtgärder inom ramen för investeringsprojekt till en 

total kostnad på 3 miljoner kronor, trots att investeringens budget är 1,5 miljo-

ner kronor. Budgetkompensation begärs för investeringens nettokostnadsökning 

om 94 763 kronor. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 2 april 2024 § 61. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att bevilja tekniska nämnden starttillstånd för investeringsprojektet ’’Trafik-

säkerhet hållbart resande’’ om 1,5 miljoner kronor, 

 

att en slutredovisning av projektet ska ske inom två månader efter projektets 

slutdatum enligt investeringsmallen, samt 
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Forts KS § 73  

 

att i samband med slutredovisningen bevilja budgetkompensation för 

nettokostnadsökningen.  

 

 

 

________ 
Exp till: Tekniska nämnden 

 Ekonomi och upphandling 
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KS § 74 

 

Starttillstånd för åtgärder på Sörkvarnsbron i Hallstahammar   Dnr 50/24 

 

Tekniska nämnden har den 28 februari 2024 § 20 beslutat att hemställa till 

kommunstyrelsen om starttillstånd för åtgärder på Sörkvarnsbron från investe-

ringsprojektet ’’Bro Sörkvarnsvägen’’ om 3 000 000 kronor, samt budget-

kompensation för investeringens nettokostnadsökning om 193 525 kronor per 

år.  

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 31 januari 2024 bland annat att 

Hallstahammars broar börjar bli gamla och med jämna mellanrum besiktigas de 

för att kontrollera konditionen på broarna. Bron på Sörkvarnsvägen U147, 

Sörkvarnsvägen, är en bro som byggdes 1965 och är en viktig länk genom 

Hallstahammar. Under 2023 genomfördes en besiktning och ett åtgärdsförslag 

togs fram inom ramen för investeringsprojektet ’’Bro Sörkvarnsvägen’’. 

 

Förvaltningen har utifrån besiktning och åtgärdsplan kommit fram till att de 

åtgärder som behövs genomföras uppskattas kosta ungefär 2,5 - 3 miljoner 

kronor, vilket innebär att förvaltningen redan nu vet att man inte kommer nyttja 

hela det planerade investeringsbeloppet. Anledningen till detta är att vid besikt-

ningen 2023 gjordes bedömningen att Sörkvarnsbron är i bättre skick än väntat. 

Det är dock ändå viktigt att utföra åtgärder nu i ett tidigt skede då det annars 

kommer öka kostnaderna och skicket på bron kommer att försämras drastiskt, 

vilket kan leda till att bron behöver stängas av för trafik. Förvaltningen begär 

starttillstånd om 3 000 000 kronor inom ramen för investeringsprojektet för att 

kunna genomföra de åtgärder som framkommit av besiktning och åtgärdsplan. 

Budgetkompensation begärs för investeringens nettokostnadsökning om 

193 525 kronor.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 2 april 2024 § 62. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att bevilja tekniska nämnden starttillstånd för åtgärder på Sörkvarnsbron från 

investeringsprojektet ’’Bro Sörkvarnsvägen’’ om 3 000 000 kronor, 

 

att en slutredovisning av projektet ska ske inom två månader efter projektets 

slutdatum enligt investeringsmallen, samt 

 

att i samband med slutredovisningen bevilja budgetkompensation för 

nettokostnadsökningen.  

 

________ 
Exp till: Tekniska nämnden 

 Ekonomi och upphandling 
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KS § 75 

 

Finansiering av lokalstrateg 2024   Dnr 139/24 

 

Ekonomi och upphandling anför i skrivelse den 14 mars 2024 bland annat att 

under slutet av 2022 upphandlades en lokalstrateg från Norem för att stötta 

Hallstahammars kommun med att få en övergripande bild över kommunens 

lokalbehov. Under 2023 har lokalstrategen finansierats via överskottet från 

stadsnätsverksamheten. Lokalstrategens roll är att hålla ihop och utveckla 

kommunens lokalförsörjning ur ett strategiskt och långsiktigt perspektiv. Som 

exempel kan nämnas att det nu finns lokalbehovsplaner på nämndnivå och en 

lokalförsörjningsplan på en övergripande nivå. Dessa dokument möjliggör ett 

proaktivt arbete ur ett lokalstrategiskt perspektiv. Utöver dokumenten har det 

även startats en lokalgrupp där samtliga förvaltningar deltar som tillsammans 

samordnar och tar fram förslag på prioriteringar i lokalbehoven. I 

budgetunderlaget för kommunstyrelsen är lokalstrateg lyft som ett 

kommunövergripande behov för 2025 och framåt men behovet kvarstår även 

2024. 

 

Den tidigare finansieringen genom överskottet från stadsnätet är för 2024 inte 

möjlig. Istället förslås för 2024 att tjänsten som lokalstrateg finansieras via 

kommunstyrelsens reserv. Vid egen rekrytering bedöms kostnaden för tjänsten 

till 1 miljon kronor. Investeringsmedel tillkommer för att genomföra förstudier. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 2 april 2024 § 63. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att tjänsten som lokalstrateg år 2024 finansieras genom kommunstyrelsens 

reserv. 

 

 

 

________ 
Exp till: Ekonomi och upphandling 
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KS § 76 

 

Utökat driftsbidrag till Strömsholms Kanal AB 2024     Dnr 130/24 
 

Catarina Pettersson (S) och Jenny Hödefors (S) anmäler jäv och lämnar sam-

manträdet. I deras ställe inträder Ingvor Regnemer (S) och Rolf Korsbäck (S). 

Hans Strandlund (M) övertar ordförandeskapet. 

 

Strömsholms kanalbolag AB äskar i skrivelse den 18 januari 2024 om ett utökat 

driftbidrag för 2024 om ytterligare 250 000 kronor från respektive ägar-

kommun. Vidare föreslås att Strömsholms Kanal AB, Stiftelsen för främjandet 

av trafiken på Strömsholms kanal tillsammans med Smedjebackens kommun, 

Fagersta kommun, Surahammars kommun och Hallstahammars kommun åter-

kommer under hösten 2024 med ett förslag på finansiering samt utvecklings-

strategi för bolagets fortsatta verksamhet. 

 

För 2024 beslutade bolagsstyrelsen om att lägga en budget med ett underskott 

på 920 000 kronor. Orsaken är bland annat nödvändiga/akuta reparations- och 

underhållsarbeten.  

 

Kommunstyrelsen beslutade den 22 januari 2024 § 12 om det årliga bidraget 

samt det extra bidraget som Hallstahammars kommun betalar. Sammanlagt 

betalar Hallstahammars kommun 650 000 kronor, som alla medlemskommuner, 

samt ett extra bidrag på 443 000 kronor. Totalt 1 093 000 kronor. 

 

Med anledning av att arbetsutskottet ej var beslutsmässigt den 2 april 2024  

överlämnades ärendet till kommunstyrelsen. 

 

Hans Strandlund (M) yrkar att Kanalbolaget ska beviljas extra driftbidrag 2024 

med 250 000 kronor under förutsättning av att samtliga ägarkommuner beviljar 

extra driftbidrag. 

 

Kjell Ivemyr (S) yrkar att Strömsholms Kanal AB, Stiftelsen för främjandet av 

trafiken på Strömsholms kanal tillsammans med Smedjebackens kommun, 

Fagersta kommun, Surahammars kommun och Hallstahammars kommun 

återkommer under hösten 2024 med ett förslag på finansiering samt 

utvecklingsstrategi för bolagets fortsatta verksamhet. 

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Hans Strandlunds (M) och Kjell 

Ivermyrs (S) yrkanden 

 

att, under förutsättning av att samtliga ägarkommuner beviljar Strömsholms 

Kanal AB extra driftbidrag om 250 000 kronor, bevilja Strömsholms Kanal AB 

extra driftbidrag 2024 med 250 000 kronor och att kostnaden härför finansieras 

via kommunstyrelsens reserv, samt 
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Forts KS § 76 

 

att Strömsholms Kanal AB, Stiftelsen för främjandet av trafiken på 

Strömsholms kanal tillsammans med Smedjebackens kommun, Fagersta 

kommun, Surahammars kommun och Hallstahammars kommun återkommer 

under hösten 2024 med ett förslag på finansiering samt utvecklingsstrategi för 

bolagets fortsatta verksamhet. 

 

Härefter återinträder Catarina Pettersson (S) och Jenny Hödefors (S). Catarina 

Pettersson (S) återtar ordförandeskapet. 

 

 

 

__________ 
Exp till: Strömholms Kanal AB 

 Stiftelsen för främjande av trafiken på Strömsholms kanla 

 Surahammars kommun 

 Smedjebackens kommun 

 Fagersta kommun 

 Ekonomi och upphandling 
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KS § 77 

 

Redovisning av betygsutfall hösten 2023 – kommunstyrelsens uppsiktsplikt 

Dnr 339/23 

 

Kommunstyrelsen beslutade 2005 att betygsutfallen ska redovisas för 

kommunstyrelsen efter varje terminsavslutning. Kommunstyrelsen har därefter 

vid olika tillfällen beslutat att redovisningen ska kompletteras med en 

redovisning av resultaten i svenska, engelska och matematik, med hur många 

elever som kommer in på gymnasiet, de som fullgör årskurs 1, de som fullgör 

årskurs 2, de som fullgör årskurs 3 samt de som fullgör årskurs 3 och uppnått 

grundläggande behörighet enlig Skolverket. Med anledning av den nya 

gymnasiereformen redovisas betygsutfallet i andel godkända i alla ämnen. 

 

Höstterminen 2019 var 63,6 % godkända i alla ämnen i årskurs 9 (Parkskolan 

52,9 % och Tunboskolan72,4 %). 

 

Höstterminen 2020 var 54,4 % godkända i alla ämnen i årskurs 9 (Parkskolan 

50,4 % och Tunboskolan 66,7 %).  

 

Höstterminen 2021 var 63,3 % godkända i alla ämnen i årskurs 9 (Parkskolan 

62 % och Tunboskolan 67,4 %).  

 

Höstterminen 2022 var 59,5 % godkända i alla ämnen i årskurs 9 (Parkskolan 

54,2 % och Tunboskolan 73,24 %). I årskurs 8 var 51 % godkända i alla ämnen 

(Parkskolan 51 % och Tunboskolan 50 %). I årskurs 9 var 86 % godkända i 

engelska (Parkskolan 87 % och Tunboskolan 83 %), matematik 83 %, 

(Parkskolan 84 % och Tunboskolan 81 %), svenska 87 % (Parkskolan 85 % och 

Tunboskolan 93 %), svenska som andra språk 86 (Parkskolan 86 %). 

 

Höstterminen 2023 var 57,6 % godkända i alla ämnen i årskurs 9 (Parkskolan 

54,7 % och Tunboskolan 70,3 %). I årskurs 8 var 58,5 % godkända i alla ämnen 

(Parkskolan 55,1 % och Tunboskolan 69,4 %). I årskurs 9 var 80,8 % godkända 

i engelska (Parkskolan 78,3 % och Tunboskolan 91,9 %), matematik 80,3 %, 

(Parkskolan 79,5 % och Tunboskolan 83,8 %), svenska 86,4 % (Parkskolan 

84,8 % och Tunboskolan 91,9 %), svenska som andra språk 79,3 % (Parkskolan 

79,3 %. 

 

Av redovisningen framgår även andel behöriga till gymnasieskolans yrkes-

program. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 2 april 2024 § 65. 
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Forts KS § 77 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att notera redovisningen som en anmälan. 

 

 

 

__________ 
Exp till: Barn- och utbildningsnämnden 
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KS § 78 

 

Bidrag till fond för utveckling av Hästmuseum Strömsholm – Strömsholms 

Utveckling AB    dnr 146/24 

 

Catarina Pettersson (S) anmäler jäv och lämnar sammanträdet. I hennes ställe 

inträder Ingvor Regnemer (S). Jenny Hödefors (S)övertar ordförandeskapet. 

 

Strömsholms Utvecklings AB (STUTAB) har inkommit med en förfrågan om 

Hallstahammars kommun är villiga att lämna bidrag till en fond som syftar till 

att säkra framtiden och utvecklingen av Hästmuseum Strömsholm. Medel från 

fonden kommer att användas för att täcka driftkostnader och utveckling av 

museets innehåll, inklusive produktionen av nya guidade slingor. Museet 

började som ett projekt inom Leader Mälardalen och bygger på modern teknik 

som guidar besökare genom Strömsholm. Det enda besökare behöver göra är 

att ladda ner en gratisapp till sin smartphone, välja slinga och börja promenera. 

Besökare guidas sedan genom slingorna som både berättar och visar på 

Strömsholms rika historia.  

 

Kommunstyrelseförvaltningen anför i skrivelse den 15 mars 2024 bland annat 

att man ställer sig positiv till bidragsansökan från STUTAB. Museet är ett 

viktigt verktyg för att bevara och sprida kunskap om kulturavet i Strömsholm, 

som även kan locka turister och besökare och på så vis även stödja den lokala 

besöksnäringen. Bidraget finansieras inom ram för område samhällsbyggnad 

och näringsliv. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 2 april 2024 § 66. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att bevilja Strömsholms Utvecklings AB 5 000 kronor till fond för utveckling 

av Hästmuseum Strömsholm och att medel härför ianspråktas inom ram för 

område samhällsbyggnad och näringsliv. 

 

Härefter återinträder Catarina Pettersson (S) samt återtar ledningen av 

sammanträdet. 

 

 

 

________ 
Exp till Strömsholms Utvecklings AB 

 Controller 

 Samhällsbyggnadsenheten 
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KS § 79 

 

Nyttjanderättsavtal för stråk och leder Åsby 1:9 , Åsby Lantbruksförening 

– för godkännande    Dnr 150/24 

 

Samhällsbyggnadsenheten anför i skrivelse den 19 mars 2024 bland annat att 

man tillsammans med kultur- och fritidsförvaltningen har tagit fram 

nyttjanderättsavtal mellan jordägare och nyttjanderättshavare för stråk och leder 

på annans mark. Avtalen som tagits fram syftar specifikt till ett projekt med 

stråk och leder som finansieras med bidrag från Tillväxtverket. Dock är 

ambitionen att dessa avtal ska kunna användas till andra stråk och leder, oavsett 

jordägare och projekt.   

 

Eftersom i princip samtliga stråk och leder på kommunägd mark går i och 

genom skogsmark, så står kommunstyrelsen som markägare och förvaltare av 

skogen. Många stråk och leder går antingen helt eller delvis på privata 

fastighetsägares mark. 

 

Samhällsbyggnadsenheten har upprättat förslag till nyttjanderättsavtal med 

Åsby Lantbruksföreningen avseende Åsby 1:9. Avtalet sträcker sig över en 

femårsperiod.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 2 april 2024 § 67. 

 

Enligt kultur- och fritidsnämndens reglemente är det nämnden som har att 

ansvara för tillgång av motionsspår och vandringsleder. 

 

Jenny Hödefors (S) yrkar att ärendet ska överlämnas till kultur- och 

fritidsnämnden. 

 

Sedan propositionsordningen godkänts beslutar kommunstyrelsen med bifall till 

Jenny Hödefors (S) yrkande och avslag på arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunstyrelsen beslutar  
 

att överlämna ärendet till kultur- och fritidsnämnden.  

 

 

 
________ 

Exp till Kultur- och fritidsnämnden 

 Samhällsbyggnadsenheten 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 80 

 

Nyttjanderättsavtal för stråk och leder, Snefringe Häradsallmänning – för 

godkännande    Dnr 198/24 

 

Samhällsbyggnadsenheten anför i skrivelse den 19 mars 2024 bland annat att 

man tillsammans med kultur- och fritidsförvaltningen har tagit fram nyttjande-

rättsavtal mellan jordägare och nyttjanderättshavare för stråk och leder på 

annans mark. Avtalen som tagits fram syftar specifikt till ett projekt med stråk 

och leder som finansieras med bidrag från Tillväxtverket. Dock är ambitionen 

att dessa avtal ska kunna användas till andra stråk och leder, oavsett jordägare 

och projekt.   

 

Eftersom i princip samtliga stråk och leder på kommunägd mark går i och 

genom skogsmark, så står kommunstyrelsen som markägare och förvaltare av 

skogen. Många stråk och leder går antingen helt eller delvis på privata fastig-

hetsägares mark. 

 

Samhällsbyggnadsenheten har upprättat förslag till nyttjanderättsavtal med 

Snefringe Häradsallmänning avseende Snevringe Häradsallmänning S:1 och 

S:2. Avtalen sträcker sig över en femårsperiod.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 2 april 2024 § 68. 

 

Enligt kultur- och fritidsnämndens reglemente är det nämnden som har att 

ansvara för tillgång av motionsspår och vandringsleder. 

 

Jenny Hödefors (S) yrkar att ärendet ska överlämnas till kultur- och 

fritidsnämnden. 

 

Sedan propositionsordningen godkänts beslutar kommunstyrelsen med bifall till 

Jenny Hödefors (S) yrkande och avslag på arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunstyrelsen beslutar  
 

att överlämna ärendet till kultur- och fritidsnämnden.  

 

 

 
________ 

Exp till Kultur- och fritidsnämnden 

 Samhällsbyggnadsenheten 
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2024-04-15 

 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 81 

 

Riktlinjer för markanvisningar 2024-2027    Dnr 151/23 

 

Nu gällande riktlinjer för markanvisningar beslutades av kommunfullmäktige 

den 29 maj 2017 § 73. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen anför i skrivelse att efter kommunens omorgani-

sering 2022 har vissa av riktlinjernas ansvarsområden flyttats från tekniska 

nämnden till kommunstyrelsen. För att anpassa riktlinjerna till gällande nämnd-

struktur, och samtidigt utföra en generell översyn har förvaltningen tagit fram 

förslag till revidering av riktlinjerna för markanvisningar. Markanvisningar 

fungerar som ett verktyg som ger kommunen möjlighet att ställa olika krav till 

byggaktörer som ska genomföra byggnationer på kommunal mark. I revide-

ringen föreslår förvaltningen även några modifieringar för att bättre anpassa 

riktlinjerna till de förutsättningar som påverkar samhällsbyggnadsprocessen i 

dag.   

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 2 april 2024 § 69. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att med upphävande av sitt beslut den 29 maj 2017 § 73 anta riktlinjer för 

markanvisning i Hallstahammars kommun 2024-2027 enligt en till ärende 

hörande bilaga. 

 

 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2024-04-15 

 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 82 

 

Bidrag till grannsamverkanskyltar 2024-2025 - Stöldskyddsföreningen     

Dnr 62/24 

 

Stöldskyddsföreningen anhåller i skrivelse den 29 januari 2024 om bidrag om 

5 000 kronor per år för 2024 och 2025 för att täcka kostnader för grannsamver-

kanskyltar.  

 

Samverkan mot brott är en organisation bestående av Polisen, Folksam, Läns-

försäkringar, If, Trygg Hansa, Dina försäkringar, SSF Stöldskyddsföreningen, 

Brottsförebyggande rådet (Brå), Sveriges Kommuner och Regioner (SKR), 

Hyresgästföreningen, Riksbyggen, Villaägarna och Brottsofferjouren (Boj), 

som alla verkar för att skapa en tryggare vardag. På uppdrag av ovanstående 

intressenter är SSF Stöldskyddsföreningen huvudman för verksamheten. I dag 

finansieras Grannsamverkan i Sverige av Samverkan mot brott tillsammans 

med de kommuner som valt att bidra till verksamheten, Efterfrågan på skyltar, 

informationsmaterial och kommunikation ökar varpå verksamheten är i behov 

av ekonomiskt tillskott för att fortsatt kunna erbjuda boende i Sveriges 

kommuner Grannsamverkan utan kostnad. Över 90 kommuner är med stödjer 

verksamheten 2023.  

 

Kommunstyrelsen har tidigare beslutat att bevilja föreningen 5 000 kronor per 

år för 2022-2023 och uttalade att föreningens ansökan om bidrag borde utgå 

från en annan finansieringsmodell, t ex kommuninvånarantal. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen anför i skrivelse den 7 mars bland annat att 

Stöldskyddsföreningens grannsamverkansskyltar och rådgivningen stödjer 

kommunens brottsförebyggande arbete. Det arbete som Grannsamverkan 

bedriver är viktigt och ger effekt gällande minskning av inbrott. Även Polis-

myndigheten är positiva till Grannsamverkan. Någon aktivitet i Hallstaham-

mars kommun har dock inte bedrivits de senaste åren. Sedan 2023 har kommu-

nerna ett lagstadgat ansvar för det brottsförebyggande arbetet och i februari 

2024 beslutade kommunstyrelsen att inrätta ett lokalt brottsförebyggande råd. 

Det är viktigt att Hallstahammars bidrar på de sätt de kan till ett tryggare sam-

hälle, och ett sätt är att stötta det arbete som Grannsamverkan bedriver.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 2 april 2024 § 72. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att för år 2024 och 2025 bevilja SSF Stöldskyddsföreningen bidrag om 5 000 

kronor per år och att kostnader härför ianspråktas från kommunstyrelsens 

anslag för oförutsett, samt 

 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2024-04-15 

 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Forts KS § 82 

 

att uttala att bidrag borde utgå från en annan finansieringsmodell, t ex kom-

muninvånarantal. 

 

 

 
__________ 

Exp till: SSF Stöldskyddsförening 

 Ekonomi och upphandling 

 Strateg social hållbarhet 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2024-04-15 

 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 83 

 

Medel för försörjningsberedskap och trygghetspunkter 2024    Dnr 140/24 

 

Kommunstyrelseförvaltningen anför i skrivelse den 14 mars 2024 band annat 

att för att samhället ska fungera vid fredstida kriser, höjd beredskap eller i 

värsta fall krig är kommuners förmåga att bedriva sin verksamhet av yttersta 

vikt. Regeringens inriktning för totalförsvaret är tydlig: totalförsvaret ska 

stärkas ytterligare, och en del i det är att utveckla Sveriges försörjningsbered-

skap. Kommunens roll i totalförsvarsplaneringen innebär att den ska säkerställa 

beredskap för att möta och hantera kriser och krig, samt aktivt arbeta för att 

förebygga och minska sårbarheter inom de områden den ansvarar för. En cen-

tral del i detta är att kommuner stärker sin försörjningsberedskap och etablerar 

trygghetspunkter som delar av sin totalförsvarsplanering. Dessa åtgärder är 

avgörande för att säkerställa att samhället kan fortsätta att fungera under allvar-

liga störningar och att invånarna har tillgång till nödvändig information, tjänster 

och stöd. För att komma i gång med att lägga en bra grund för försörjnings-

beredskapen och att upprusta kommunens trygghetspunkter krävs att extra 

resurser anslås. När det gäller försörjningsberedskapen är livsmedel ett område 

där vi behöver öka vår förmåga, vilket även vår risk- och sårbarhetsanalys på-

visar. När det gäller trygghetspunkter i kommunen är det viktigt att dessa för-

bereds och upprustas med nödvändig materiel för att snabbt kunna iordning-

ställas vid behov. Totalt finns ett behov av 675 000 kronor under 2024 för att 

lägga en bra grund inom dessa områden. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 2 april 2024 § 73. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att totalt 675 000 kronor från kommunstyrelsen reserv får användas för åtgärder 

inom försörjningsberedskap och upprustning av trygghetspunkter under 2024. 

 

 

 
__________ 

Exp till: Ekonomi och upphanling 

 Kommunstrateg 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2024-04-15 

 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 84 

 

Kallelse till årsstämma med Fibra AB – instruktion till ombudet     

Dnr 154/24 

 

Fibra AB har inkommit med kallelse till årsstämma den 22 april 2024 klockan 

15:00. Stämman kommer att genomföras per capsulam. Godkänns besluten 

behövs de bekräftas via mail vilket innebär samtycket till besluten.  

 
Kommunfullmäktige har till ombud för tiden fr o m ordinarie årsstämma 2024 

fram till ordinarie årsstämma 2025 utsett Richard Eriksson (L) med Thure 

Andersen (S) som ersättare. Vidare har fullmäktige för samma period beslutat 

att ombudet vid stämman ska föreslå Kenth Erngren (V) som ledamot med Rolf 

Hahre (S) som ersättare i bolagets styrelse (KF § 57/24) 

 

Revisorerna tillstyrker att vinsten disponeras enligt förslaget i förvaltnings-

berättelsen och att styrelsens ledamöter och verkställande direktören beviljas 

ansvarsfrihet för räkenskapsåret.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 2 april 2024 § 74. 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att anmoda röstombudet att vid ordinarie årsstämma med Firbra AB rösta för  

 

 att resultat- och balansräkningen fastställs, 

 

 att resultatet behandlas i enlighet med förslaget i förvaltningsberättelsen, 

 

 att styrelsens ledamöter och verkställande direktören beviljas ansvarsfrihet 

 för räkenskapsåret,  

 

 att arvoden åt styrelsen och revisorerna 2024 fastställs i enlighet med fram-

 lagt förslag, samt  

 

att anmoda ombudet att föreslå Kenth Erngren (V) som ledamot med Rolf 

Hahre (S) som suppleant i bolagets styrelse fr o m ordinarie årsstämma 2024 

fram till ordinarie årsstämma 2025. 

 

 

 

__________ 
Exp till: Ombudet 
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2024-04-15 

 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 85 

 

Kallelse till årsmöte med Leader Mälardalen – instruktion till ombudet    

Dnr 149/24 

 

Leader Mälardalen har nkommit med kallelse till årsmöte den 16 april 2024.. 

Mötet kommer att äga rum digital via länk.  

 

Kommunfullmäktige har till ombud för tiden fr o m årsmöte 2024 fram till års-

möte 2025 utsett Rolf Hahre (S) med Catarina Pettersson (S) som ersättare (KF 

§ 60/24). Vidare har fullmäktige tidigare beslutat som ledamot i styrelsen tillika 

LAG utse Mikael Zeidlitz (MP) t o m årsmöte 2025 (KF § 64/24) 

 

Revisorerna tillstyrker att årets resultat disponeras enligt förslaget i förvalt-

ningsberättelsen och att styrelsens ledamöter beviljas ansvarsfrihet för 

räkenskapsåret.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 2 april 2024 § 75. 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att anmoda ombudet att vid årsstämma med Leader Mälardalen rösta för  

 

 att resultat- och balansräkningen fastställs,  

 

 att årets resultat disponeras enligt förslaget i förvaltningsberättelsen,  

 

 att styrelsens ledamöter beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret.  
 

 

 

__________ 
Exp till: Ombudet 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2024-04-15 

 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 86 

 

Reglemente för bygg- och miljönämnden fr o m 1 maj 2024     Dnr 12024 

 

Nu gällande reglemente för bygg- och miljönämnden beslutades av kommun-

fullmäktige den 29 maj 2023 § 43. 

 

Genom en ändring av lagen (1980:424) om åtgärder mot förorening från fartyg 

(LÅFF) ska kommunerna sedan 1 maj 2023 bedriva tillsyn över att vissa fri-

tidbåtshamnar har möjlighet att ta emot avfall enligt regelverket. Detta verk-

ställs lokalt i Hallstahammar under 2024. Som en följd därav så måste regle-

mentet kompletteras.  

 

Bygg- och miljönämnden föreslår den 22 februari 2024 § 22 att fullmäktige ska 

anta nytt reglemente för bygg- och miljönämnden 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 2 april 2024 § 76. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att med upphävande av sina beslut den 29 maj 2023 § 43 och fr o med 1 maj 

2024 anta nytt reglemente för bygg- och miljönämnden enligt en till ärendet 

hörande bilaga. 

 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2024-04-15 

 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 87 

 

Redovisning av ej färdigberedda motionsärenden   Dnr 171/24 

 

Kommunallagen (5:35) föreskriver att motioner bör beredas så att kommunfull-

mäktige kan fatta beslut med anledning av motionen inom ett år efter att motio-

nen väckts. Om beredningen inte kan avslutas inom den tiden skall anmälan om 

vad som framkommit vid beredningen lämnas till kommunfullmäktige. Kom-

munfullmäktige får vid sådan anmälan avskriva motionen från vidare handlägg-

ning. 

 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning skall kommunstyrelsen årligen vid 

kommunfullmäktiges ordinarie april- och oktobersammanträde redovisa de 

motioner som inte är färdigberedda. 

 

Nämndkansliet har upprättat förteckning över icke färdigberedda motioner per 

den 27 mars 2024. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 2 april 2024 § 77. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta  

 

att lägga redovisningen av ej färdigberedda motionsärenden till handlingarna. 

 
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2024-04-15 

 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 88 

 

Underskriftsbemyndigande för kommunstyrelsen fr o m 22 april 2024      

Dnr 30/24 

 

Kommunstyrelsens nu gällande underskriftsbemyndigande fastställdes av 

kommunstyrelsen den 11 mars 2024 § 53. 

 

I underskriftsbemyndigandet regleras vilka som har rätt att skriva under doku-

ment för kommunstyrelsens räkning. De personer som räknas upp under de 

olika punkterna får styrelsens fullmakt att skriva under dokument så som avtal 

eller åtaganden i nämndens ställe. 

 

Då det finns behov av uppdatering av underskriftsbemyndigande har förslag till 

nytt underskriftbemyndigande för kommunstyrelsen tagits fram. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 2 april 2024 § 78. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att med upphävande av sitt beslut den 11 mars 2024 § 53 och med verkan  

fr om den 22 april 2024 anta nytt underskriftsbemyndigande för kommunsty-

relsen i enlighet med en till ärendet hörande bilaga, samt 

 

att erinra samtliga personer, som genom beslut bemyndigats att teckna kommu-

nens firma om skyldigheten att till kommunstyrelsen anmäla delegation i 

fattade beslut.  

 

 

 
__________ 

Exp till: Reglementspäremn 

 Samtliga personer i förteckningen 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2024-04-15 

 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 89 

 

Delegationsordning för kommunstyrelsen fr o m 22 april 2024 

Dnr 40/24 

 

Kommunstyrelsen beslutade den 11 mars 2024 § 49 om ny delegationsordning 

för kommunstyrelsen. 

 

Kommunstyrelsen har enligt reglementet ansvaret för kommunens kris- och 

katastrofberedskap. Ett VMA ska kunna sändas ut så skyndsamt som möjligt 

och därför är det nödvändigt att behörigheten för att begära sändning av ett 

VMA delegeras till den som har möjlighet att upptäcka behovet i tid och 

omedelbart kan genomföra en begäran om sändning. Behörigheten behöver 

delegeras till den eller de inom kommunen som har befogenhet att fatta 

omedelbara beslut i samband med en krissituation. 

 

Förslag till ny delegationsordning har upprättats där en ny punkt har lagts till 

under punkten 2 ” Beslut om att begära sändning av Viktigt meddelande till 

allmänheten (VMA)”. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 2 april 2024 § 79. 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att med upphävande av sitt beslut den 11 mars 2024 och fr o m den 22 april 

2024 fastställa delegering av beslutanderätt för kommunstyrelsen del 1 allmän 

del och del 2 (specifika områden) enligt en till ärendet hörande bilaga, samt 

 

att erinra samtliga personer, som bemyndigats att fatta beslut enligt delegation, 

om skyldigheten att anmäla delegationsbesluten till kommunstyrelsen. 

 

 

 
__________ 

Exp till: Reglementspäremn 

 Samtliga funktioner i förteckningen   

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2024-04-15 

 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 90 

 

Försäljning av Västra fabriken, del av fastigheten Hallsta 3:10   

Dnr 191/24 

 

Tekniska nämnden har den 27 mars 2024 § 36 beslutat att hemställa om att 

sälja Västra fabriken. 

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 31 januari 2024 bland annat att 

Västra fabriken är en gammal fabrik som byggts i omgångar och idag rymmer 

den såväl kommunal verksamhet som externa aktörer. Lokalerna för majorite-

ten av de kommunala verksamheterna i huset är inte ändamålsenliga och 

berörda verksamheter tittar tillsammans med kommunens lokalstrateg på andra 

alternativ. Intentionen är att flertalet av kommunens verksamheter kommer att 

flytta ifrån fastigheten. Fastigheten är över 30 000 kvm och har idag relativt 

stort renoveringsbehov. Med externa hyresgäster är bedömningen att 

fastigheten skulle kunna utvecklas och en god ekonomi skulle kunna fås. Dock 

är tekniska förvaltningens bedömning att resurser i form av såväl tid som 

pengar bör fokuseras på de fastigheter där kommunen har kärnverksamhet och 

att Västra fabriken bör säljas till annan intressent som vill utveckla den. Vid 

2023 års ingång var det bokförda värdet på fastigheten knappt 7 miljoner 

kronor. Under 2023 och början av 2024 har en hyresgästanpassning för en 

extern hyresgäst genomförts för drygt 20 miljoner kronor. Utöver det kvarstår 

ett par åtgärder av mindre karaktär som förvaltningen är ålagda att göra utifrån 

befintliga hyresavtal. Totalt bedöms det bokförda värdet på fastigheten efter 

dessa investeringar uppgå till runt 25 miljoner kronor.  

 

Förvaltningens ståndpunkt är att man vill sälja Västra fabriken för att fokusera 

och investera tid och ekonomiska medel på fastigheter där kommunal kärnverk-

samhet bedrivs.  

 

Enligt tekniska nämndens reglemente framgår bland annat om en ”försäljning är 

så omfattande att vederlaget överstiger 20 basbelopp krävs dock kommunstyrelsens 

godkännande”. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 8 april 2024 § 81. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att godkänna att Västra Fabriken, del av fastigheten Hallsta 3:10, läggs ut till 

försäljning, samt 

 

att försäljningen ska godkännas av kommunstyrelsen. 

 

________ 
Exp till: Tekniska nämnnden 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2024-04-15 

 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 91 

 

Översyn av föreningsstöd – återrapport av kommunfullmäktiges uppdrag    

Dnr 184/24 

 

I samband med Mål och budget 2024–2026 fattade kommunfullmäktige beslut 

om att ge kommunstyrelsen följande uppdrag: Se över regelverket för bidrag till 

föreningar med ett särskilt fokus på lokalsubventioner och anläggningskostna-

der. Översynen ska också genomlysa befintliga hyresavtal mellan kommunen 

och berörda föreningar. Redovisningen ska innehålla jämförelser med andra 

kommuner samt en kartläggning av föreningsbidragens storlek i förhållande till 

antal utövare som drar nytta av bidragen för de olika föreningar som får bidrag.  

 

Kommunstyrelseförvaltningen anför i skrivelse den 5 februari 2024 bland annat 

att uppdraget ska återrapporteras senast mars 2024 för att vara en del av den 

information kommunens förtroendevalda har i samband med att arbeta fram 

Mål och budget 2025–2027. Då frågan dels handlade om att granska oss själva, 

dels handlade om att granska stöd till föreningar så beslöts att en extern part 

skulle genomföra uppdraget. 

 

Konsulten har inkommit med en slutrapport i vilken lämnas ett antal rekom-

mendationer. Såväl kommunstyrelseförvaltningen som kultur- och fritidsför-

valtningen är överens med konsulten angående deras rekommendationer. Att 

göra en fullständig översyn kräver resurser men vi ser det som en värde-

skapande investering för kommunen. Dels för att förenkla för föreningarna i sitt 

ansökningsförfarande samt göra det mer likvärdigt, dels för att säkerställa att de 

medel kommunen betalar ut ger önskad effekt.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 8 april 2024 § 82. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta  

 

att uppdra till kultur- och fritidsnämnden att hantera frågan vidare utifrån givna 

rekommendationer i slutrapporten, samt  

 

att anse uppdraget i mål och budget 2024-2026 om översyn av regelverket för 

bidrag till föreningar återrapporterat. 

 
  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 
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KS § 92 

 

Avtalssamverkan med Västra Mälardalens kommunalförbund avseende 

upphandling    Dnr 189/24 

 

Peter Ristikartano (MP) anmäler jäv och lämnar sammanträdet. I hans ställe 

inträder Eleonor Zeidlitz (MP).  

 

Ekonomi- och upphandling anför i skrivelse den 4 april 2024 bland annat att 

innan 2021 bestod Hallstahammars kommuns upphandlingsverksamhet av en 

delad tjänst som kommunjurist och upphandlare. I mål och budget 2021–2023 

(beslutad 2020-12-16 §154) så beslutades att utöka upphandlingsverksamheten 

med en årsarbetare. Denna upphandlare finansierades genom att så kallad 

”kickback” på 1% infördes på kommunens upphandlingar. Kickback innebär att 

de som köper varor eller tjänster betalar ett lite högre pris men dessa pengar 

återbetalas till kommunen och finansierar på detta sätt upphandlingsverksam-

heten. 

 

Upphandlingsverksamheten har varit lågt resurssatt även med denna utökning 

och arbetet har varit präglat av en hög arbetsbelastning och svåra prioriteringar. 

Ofta har inköpscentraler varit enda möjligheten att få avtal på plats utifrån 

mängden upphandlingar som behöver genomföras. Uppföljningsarbetet på in-

gångna avtal har ofta tvingats prioriteras bort för att få fler upphandlingar klara. 

 

I kommunfullmäktiges beslut av mål och budget 2024–2026 fick kommu-

nstyrelsen i uppdrag att genomföra en förstudie där ekonomiska och kvalitets-

mässiga effekter av att samnyttja vissa resurser och/eller verksamheter med 

andra kommuner eller kommunalförbund identifieras och beskrivs. Denna åter-

rapporterades i december 2023 till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. 

Kommunstyrelse förvaltningen fick då i uppdrag att utreda vidare om mellan-

kommunal samverkan och ska ge förslag på organisationer och arbetsområden 

att samverka inom. Detta arbete pågår under 2024. I samband med detta upp-

drag skickades en förfrågan till Västra Mälardalens kommunalförbund (VMKF) 

om samverkan inom upphandling. Avtalssamverkan är dock villkorad med att 

den endast gäller under utredningstiden. Om Hallstahammars kommun i den 

utredningen kommer fram till att inte bli fullvärdiga medlemmar i VMKF så 

kommer även avtalssamverkan inom upphandling avslutas. Utredningens tid för 

ett ingående i VMKF bedömas till ungefär ett år. 

 

Sammangåendet med VMKF ses som rätt väg att gå för att klara kompetensut-

maningen. Den avgift som VMKF uppgett för att gå in i avtalssamverkan är 1,1 

miljoner kronor per år.  

 

Finansieringen av avgiften på 1,1 miljoner kronor ryms inom upphandlingsen-

hetens nuvarande budgetram under förutsättning att personalstyrkan minskas 

och dessa medel får användas till förbundsavgiften i stället. 
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Forts KS § 92 

 

MBL-förhandling ha rägt rum. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 8 april 2024 § 83. 

 

Erik Mark (SD) yrkar, som ett tillägg, att kommunchefen ska få i uppdrag att i 

diskussion/dialog ta upp frågan om avtalsuppföljning. 

 

Sedan propositionsordningen godkänts beslutar kommunstyrelsen med bifall till 

dels arbetsuskottets förslag, dels Erik Marks (SD) tilläggsyrkande. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att ingå avtalssamverkan avseende upphandling med Västra Mälardalens Kom-

munalförbund,  

 

att uppdra åt kommunstyrelseförvaltningen att utreda och ta fram förslag på att 

bli fullvärdiga medlemmar i Västra Mälardalens Kommunalförbund, samt  

 

att uppdra till kommunchefen ska få i uppdrag att i diskussion/dialog ta upp 

frågan om avtalsuppföljning. 

 

Härefte återinträder Peter Ristikartano (MP). 

 

 

 

________ 
Exp till: Ekonomi- och upphandling f v b till berörd 

 Kommunchefen 
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KS § 93 

 

Svar på motion av Anna Gunstad Bäckman (C) och Anders Johannesson 

(C) gällande bättre bemötande av företag   Dnr 259/23 

 

Anna Gunstad Bäckman (C) och Anders Johannesson (C) anför i en motion 

”Hallstahammars kommun är en dynamisk och blomstrande plats där företag 

och näringsliv spelar en avgörande roll för samhällets utveckling. För att upp-

rätthålla en stark och livskraftig näringslivsmiljö är det av yttersta vikt att 

kommunen tillhandahåller en utmärkt nivå av service och bemötande gentemot 

företag. Det har framkommit att vissa företag i Hallstahammars kommun har 

upplevt utmaningar och svårigheter i sin kommunikation och interaktion med 

kommunens myndigheter och tjänstemän. Detta kan leda till frustration och för-

seningar i företagens verksamhet och tillväxt. När företagen i Svenskt Närings-

livs ranking 2023 prioriterar de viktigaste delarna för att förbättra företagskli-

matet i Hallstahammar lyfts utöver bättre dialog mellan kommunen och före-

tagen även lägre kommunala avgifter och bättre förståelse för företagande. 

Endast 56,4 % av företagarna anser att företagsklimatet i kommunen är bra. I 

SKR:s kvalitetsmätning av kommunernas myndighetsutövning (SKR, 2023) har 

det sammantagna omdömet av kommunerna ökat något medan Hallstahammar 

återfinns på en femte plats från slutet bland de 196 bedömda kommunerna. För 

att säkerställa att Hallstahammars kommun är en attraktiv plats för företagande 

och investeringar är det av yttersta vikt att se över och förbättra bemötandet av 

våra företag. 

 

Med anledning av ovanstående yrkar vi kommunfullmäktige besluta att:  

 

- kommunen bör se till att dess tjänstemän och anställda som interagerar med 

företag är välutbildade och har tillräcklig kompetens för att ge snabb och 

korrekt information och stöd till företagen. Utbildning kan omfatta områden 

som kommunikation, förståelse för företagens behov och en proaktiv inställ-

ning till att lösa problem och frågor. 

- kommunen bör sträva efter att ha en enhetlig och tillgänglig kommunikation 

med företag. Det kan inkludera att tillhandahålla tydliga och lättförståeliga rikt-

linjer och kontaktuppgifter för att underlätta företagens interaktion med kom-

munen. Ett centralt kontaktpunktssystem kan skapas för att förenkla och snabba 

upp kommunikationsprocessen.  

- kommunen bör arbeta för att förbättra ärendehanteringsprocessen för företag. 

Detta kan innefatta att etablera tidsramar för att besvara företagens förfråg-

ningar, ärenden och tillståndsansökningar. Genom att införa transparenta och 

effektiva ärendehanteringsrutiner kan kommunen minska onödiga förseningar 

och underlätta företagens verksamhet. Centerpartiet har tidigare uppmanat 

kommunen att arbeta i en lärande process i interaktion med företagen. Genom 

att upprätthålla en öppen och konstruktiv dialog kan kommunen bättre förstå 

företagen samtidigt som företagen bättre förstår kommunen och de beslut som 

kan behöva fattas. En bra grund för detta är den  
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Forts KS § 93 

 

så kallade Rättvik modellen.” 

 

Bygg- och miljöförvaltningen bemöter i skrivelse den 2 januari 2024 motionen. 

Bygg- och miljönämnden har den 25 januari 2024 § 6 beslutat att överlämna 

förvaltningens skrivelse som sitt yttrande. 

 

Näringslivsenheten bemöter i skrivelse den 4 oktober 2023 den del av motionen 

i de områden som enheten kan påverka. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 8 april 2024 § 85. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att motionen ska anses vara besvarad med hänvisning till vad som anförs av 

bygg- och miljönämnden den 25 januari 2024 § 6 och näringslivsenhetens skri-

velse den 4 oktober 2023. 
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KS § 94 

 

Svar på motion av Anna Gunstad Bäckman (C) och Anders Johannesson 

(C) gällande återvinning av inventarier och utrustning    Dnr 323/23 
 

Anna Gunstad Bäckman (C) och Anders Johannesson (C) anför i en motion 

daterad 18 juni 2023 ”Kommunen gör årligen betydande inköp av inventarier 

och utrustning samtidigt som det sker en utrangering av sådant som ibland med 

enkla medel skulle kunna återanvändas. Idag ser vi ofta ett onödigt slöseri av 

resurser då inventarier och utrustning som inte längre används eller är i dåligt 

skick, inte återanvänds. Detta leder till onödiga inköp av nya varor vilket inte 

bara belastar kommunens ekonomi utan även miljön. Genom att införa en 

policy för renovering och återanvändning av inventarier och utrustning kan vi 

bidra till att minska avfallet och spara pengar. För att kunna bedriva en kost-

nadseffektivt och miljömässigt hållbar verksamhet är det därför viktigt att 

Hallstahammars kommun se över användningen av kommunala inventarier och 

utrustning och vad av detta som kan restaureras och återanvändas. Jobbcenter 

är en viktig verksamhet inom vår kommun som syftar till att hjälpa arbetslösa 

medborgare till egen försörjning och förbereda dem för arbete på arbetsmark-

naden. I sin verksamhet behöver Jobbcenter kunna erbjuda arbetsuppgifter som 

är meningsfulla och viktiga. Vi anser därför att Jobbcenter är en viktig resurs 

som kan göra dubbel nytta genom att renovera sådant som är möjligt och åter-

använda dem i kommunens verksamhet. Efter renovering kan objekten säljas 

internt för att finansiera insatsen. Förvaltningarna skulle då få tillgång till ny-

renoverade inventarier och utrustning och samtidigt spara pengar i jämförelse 

med att kasta och köpa nytt. 

 

Vi föreslår: 

 

att KS upprättar en generell policy för renovering och återanvändning av inven-

tarier och utrustning. 

att Jobbcenter får ansvar för att renovera och internt återförsälja återanvända 

inventarier och utrustning. 

 

Genom att implementera dessa åtgärder kan vi bidra till en mer hållbar och 

effektiv användning av resurser inom kommunens verksamhet. Samtidigt kan 

vi spara pengar för kommunen och minska vår miljöpåverkan och tydligt leva 

upp till viktiga delar i Agenda 2030 åtagandet.” 

 

Social- och arbetsmarknadsförvaltningen anför i skrivelse den 23 november 

2023 bland annat att förvaltningen har utrett möjligheten till att kunna bedriva 

en kostnadseffektivt och miljömässigt hållbar verksamhet där Jobbcenter är en 

viktig resurs som kan göra dubbel nytta genom att renovera sådant som är möj-

ligt och återanvända i kommunens verksamhet samt erbjuda arbetsuppgifter 

som är meningsfulla och viktiga för deltagarna. I den utredning som biläggs ser 

vi att detta är möjligt och mycket önskvärt men att det behövs en generell  
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Forts KS § 94 

 

policy för renovering och återanvändning av inventarier och utrustning i kom-

munen för att detta ska få genomslag.  

 

I mål- och budget 2024-2026 för Hallstahammars kommun framgår att social- 

och arbetsmarknadsnämnden får i uppdrag att ”Utreda möjligheten till utökad 

verksamhet inom området arbete och utbildning. Verksamheten ska självfinan-

sieras genom att man förser andra kommunala verksamheter med tjänster. 

Syftet är att fler invånare som står långt ifrån arbetsmarknaden få möjlighet till 

arbete. Fokus ska ligga på återvinning, återanvändning och självförsörjning. 

Uppdraget ska återrapporteras i december 2023.  

 

Social- och arbetsmarknadsnämnden föreslår den 15 december 2024 att 

motionen ska anses vara besvarad med hänvisning till pågående utredning om 

utökade uppdrag på jobbcentrum. 

 

Kommunstyrelsen beslutade den 14 november 2023 § 216 om mål för kom-

munstyrelsen 2024. Av målen framgår ”Under 2024 utveckla kommunens 

arbete med cirkulära flöden för ett mer effektivt resursnyttjande och ökad åter-

användning av material. Kopplat till det miljömässiga hållbarhetsarbetet är det 

viktigt att vi bidrar till att mer effektivt nyttja våra resurser och arbetar med att 

förlänga livslängden på de material vi använder. KS har en viktig roll i att 

arbeta fram en modell för hur vi kan ta ytterligare steg framåt i detta arbete.” 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 8 april 2024 § 86. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta  

 

att motionen ska anses vara besvarad med hänvisning till pågående arbete med 

att ta fram en kommunövergripande modell och riktlinje utifrån kommun-

styrelsens mål för 2024. 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2024-04-15 

 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 95 

 

Kallelse till stämma med Mälarenergi Elnät – instruktion till ombudet 

Dnr 197/24 

 

Mälarenergi Elnät AB har tillsammans med årsredovisning 2023 inkommit med 

kallelse till årsstämma den 22 april 2024 klockan 09.00 Mästaregatan 13, 

Köping.  

 

Kommunfullmäktige har till röstombud för tiden fr o m ordinarie årsstämma 

2024 fram till ordinarie årsstämma 2025 utsett Rolf Hahre (S) med Rolf Kors-

bäck (S) som ersättare. Vidare har fullmäktige för samma period utsett Reinder 

Nispeling (L) som ledamot med Camilla Härdevik (V) som ersättare och Per 

Hedfors (M) som revisor. (KF 49/24) 

 

Revisorerna tillstyrker att vinsten disponeras enligt förslaget i 

förvaltningsberättelsen samt att styrelsens ledamöter och verkställande 

direktören beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

 

Lekmannarevisorerna bedömer att bolagets verksamhet har skötts på ett 

ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De 

bedömer därtill att bolagets interna kontroll 2023 har varit tillräcklig. 

 

Arbetsutskottet har inte behandlat ärendet. 

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att ombudet ska rösta för att resultat- och balans-

räkningen fastställs, att resultatet behandlas enligt förslaget i förvaltningsbe-

rättelse, att styrelsens ledamöter beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret och 

att arvoden fastställs. 

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Catarina Pettersson (S) yrkande  

 

att anmoda röstombudet att vid ordinarie årsstämma med Mälarenergi Elnät AB 

rösta för  

 

att resultat- och balansräkningen fastställs, 

 

att resultatet behandlas i enlighet med förslaget i förvaltningsberättelsen, 

 

att styrelsens ledamöter och verkställande direktören beviljas ansvarsfrihet för 

räkenskapsåret, samt 

 

att arvoden för 2024 fastställs. 

 
__________ 

Exp till: Ombudet 
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KS § 96 

 

Kallelse till stämma med Mälarenergi Vatten AB – instruktion till 

ombudet    Dnr 185/24 

 

Mälarenergi Vatten AB har inkommit in med kallelse till årsstämma med 

Mälarenergi Vatten AB den 30 april 2024 per capsulam. 

 

Kommunfullmäktige har till ombud vid stämma med Mälarenergi Vatten AB 

för tiden fr o m årsstämma 2024 fram till årsstämman 2025 utsett Reinder 

Nispeling (L) med Rolf Lindström (M) som ersättare. Vidare har kommunfull-

mäktige beslutat att för tiden från årsstämman 2024 t o m årsstämman 2025 

utse Åsa Öberg Thorstensson  som ledamot med Nicklas Erngren  som 

suppleant. (KF § 50/24) 

 

Revisorerna tillstyrker att årets resultat disponeras enligt förslaget i förvalt-

ningsberättelsen och att styrelsens ledamöter och verkställande direktören 

beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret.  

 

Lekmannarevisorerna bedömer att bolagets verksamhet har skötts på ett 

ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De 

bedömer därtill att bolagets interna kontroll 2023 har varit tillräcklig. 

 

Arbetsutskottet har inte behandlat ärendet.  

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att ombudet ska rösta för att resultat- och balans-

räkningen fastställs, att resultatet behandlas enligt förslaget i förvaltningsbe-

rättelse, att styrelsens ledamöter beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret och 

att arvoden fastställs. 

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Catarina Pettersson (S) yrkande  

 

att anmoda ombudet att vid årsstämma med Mälarenergi Vatten AB röstar för 

 

att resultat- och balansräkningen fastställs, 

 

att resultatet behandlas i enlighet med förslaget i förvaltningsberättelsen,  

 

att styrelsens ledamöter och verkställande direktören beviljas ansvarsfrihet för 

räkenskapsåret, samt 

 

att arvoden för 2024 fastställs. 

 
__________ 

Exp till: Ombudet 
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KS § 97 

 

Kallelse till stämma med Förbundet Agenda 2030 i Västmanlands län - 

instruktion till ombudet   Dnr 172/24 

 

Förbundet Agenda 2030 i Västmanlands län har kommit in med kallelse till 

stämma den 23 april 2024 klockan 09.00, Folkets Hus, Surahammar.   

 

Kommunfullmäktige har till ombud för tiden från och med ordinarie förbunds-

stämma 2024 fram till ordinarie förbundsstämma 2025utsett Charlott  

Ristikartano (MP) med Rolf Lindström (M) som ersättare (KF 56/24). 

 

Revisorerna tillstyrker att resultat- och balansräkningen fastställs och vinsten 

disponeras enligt styrelsens förslag samt att styrelsens ledamöter beviljas 

ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

 

Arbetsutskottet har inte behandlat ärendet. 

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att ombudet ska rösta för att 

verksamhersberättelsen och årsredovisningen godkänns, att styrelsen beviljas 

ansvarsfrihet för räkenskapsåret, att avgifterna är oförändrade för 2024, att 

verksamhetsriktlinjer för näskommande verksamhetsår fastställs att förslag till 

arvoden och avgifter godkänns.  

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Catarina Pettersson (S) 

yrkande 

 

att anmoda ombudet att vid vårstämma med Förbundet Agenda 2030 rösta för  

 

att verksamhersberättelsen och årsredovisningen godkänns 

 

att styrelsen beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret 

 

att avgifterna är oförändrade  

 

att arvoden fastställ, samt 

 

att förslag till verksamhetsinriktning för nästkommande verksamhetsår 

godkänns. 

 

 

 
__________ 

Exp till: Ombudet 
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KS § 98 

 

Anmälningar 

 

Följande anmälningar noteras: 

 

-  allmänna ärenden/handlingar enligt anmälningsbilaga daterad 2024-04-15 

 

-  delegationsbeslut enligt anmälningsbilaga daterad 2024-04-15 

 

- arbetsutskottets protokoll 2024-04-02 och 2024-04-08 

 

 

Anmälningarna föranleder inget kommunstyrelsebeslut. 

 

 

 


